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Involverade aktörer:  

Torsås kommun 

Bruatorpsån vattenråd  

Torsås kustmiljögrupp 

Markägare  

Konsult C-J Natur  

 

 

Bakgrund 

Genom biotopvård i vattendrag kan öringbestånd och biologisk mångfald öka. Arbetet är en del i att 

höja vattendragets status och skapa en större variation. Genom elfisken, som görs vartannat år i 

Torsås kommun, följs åtgärder upp på ett bra sätt.  

 

Genomförande – olika moment 

På vintern 2020/2021 inleddes arbetet då sträckor besöktes och det undersöktes var åtgärd skulle 

kunna göras. Kontakter med markägare togs och möte hölls ute på plats med ett par av markägarna.  

Ansökan gällande vattenverksamhet arbetades fram och godkännande från markägare togs in.  

Två åtgärdsområden planerades, ett vid Åd och ett nedanför Bruatorp. Båda områdena håller öring 

och de har lite mer lutning som skapar bra förutsättningar för öringens lek.  

Ansökanden skickades in till Länsstyrelsen Kalmar som efter att vi gjort ett par kompletteringar 

godkändes i augusti 2021. Då flödet redan hade ökat efter kraftiga regn fick arbetet vänta till 

nästkommande år (2022).  

Under våren 2022 beställdes grus och sten i storlekar 10/60 mm och 10-30 cm. Gruset och transport 

ombesörjdes av Nybro Grus.  

Ett elfiske genomfördes på lokalen precis nedanför åtgärdsplatsen (Brua CJM) strax innan 

åtgärdsdagen. På platsen fanns det gott om årsungar av öring, alltså öringar från 2021 års lek.  

Den 6 augusti (lördag) genomfördes den praktiska biotopvården. Trots att inbjudan gått ut till ett 

100-tal personer och marknadsförts via vattenrådet, kustmiljögrupp och Naturskyddsföreningen 

samt en populär fiskesida så kom endast en utomstående, förutom de båda projektledarna. Det blev 

mycket tungt att få ut ca 20 ton grus i ån men resultatet blev trots detta bra. Området fick betydligt 

mer variation efter genomförandet.  

Den övre delen på åtgärdsområdet ses på fotot nedan.  
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Övre delen efter åtgärd.  

Före åtgärd saknade området grus med de storlekar som lades ut. Strömbildningen över botten var 

mycket låg.  

 

Före åtgärd.  
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Efter åtgärden strömmade vattnet tydligare och det var nu grus och sten i olika storlekar. En större 

variation hade skapats.   

 

Efter åtgärd.  

 

Den 23 augusti kontrollerades platsen åter igen. Då observerades en 35 cm lång öring som stod 

precis nedanför den skapade lekgrusbädden. Detta visar att redan ett par veckor efter åtgärd hade 

öring intagit plats på den skapade ytan. Detta visar hur pass snabb effekt som kan uppnås av ett 

sådant här projekt.  
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Platsen såg mycket bra ut den 23 augusti, och en vuxen öring stod här redan.  

 

Det finns mer grus att jobba med på platsen, grus som vi inte mäktade med att få i ån på endast tre 

personer. Detta grus kan vara bra att ha vid senare komplettering.  

 

Grus som ligger kvar på platsen som vi inte mäktade med att flytta för hand med den lilla 

personalstyrkan.  
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Media efter åtgärd  

Information om att åtgärden gjorts fanns med i Barometern, på Fiskejournalens webb och på ett par 

andra fiskesidor.  
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Framåt  

Hur vi ska locka personer att hjälpa till med biotopvård är en utmaning. Ofta behövs lite folk för det 

är ibland svårt att få ner maskiner nära vattendraget. Kanske skulle man kunna nyttja Länsstyrelsens 

aktivitetskalender för att locka en lite bredare samling. Även om det känns som om det är lokalt 

arbete med vattnen så kanske det finns personer som kan tänka sig att hjälpa som bor en bit bort.  

Åtgärderna bör följas upp kommande år. Förslagsvis genomförs elfiske på platsen som en del i Torsås 

kommuns elfiskeprogram. Nästa elfiske ska ske år 2023. 

Alla inblandade tackas. Allt som görs (stort och smått) gällande vattendragens miljö ska ses som 

positivt! Nu ser vi fram emot höstens lek! 
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